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Personen met een handicap  -  Persoonsvolgende convenant

In de afgelopen jaren hebben een aantal personen met een handicap een 
persoonsvolgende convenant gekregen.

1. Hoeveel personen met een handicap hebben momenteel een geactiveerde 
persoonsvolgende convenant, opgesplitst tussen meerderjarigen en minderjarigen? 

2. Hoeveel personen met een handicap hebben momenteel een persoonsvolgende 
convenant die ze niet kunnen activeren omdat ze nog geen voorziening hebben 
gevonden om hen te ondersteunen, opgesplitst tussen meerderjarigen en 
minderjarigen? Wat is de gemiddelde wachttijd van de personen met een handicap 
met een persoonsvolgende convenant die wachten op een voorziening die hen wil 
ondersteunen, opgesplitst naar minderjarigen en meerderjarigen? Wat is de hoogste 
en laagste wachttijd, opgesplitst naar minderjarigen en meerderjarigen? 

3. Wat gebeurt met de geactiveerde persoonsvolgende convenant van meerderjarigen 
op 1 januari 2017? Zal deze persoonsvolgende convenant worden omgezet in een 
persoonsvolgend budget? Zo ja, zal de persoonsvolgende convenant worden omgezet 
in een persoonsvolgend budget met trekkingsrecht of in een persoonsvolgend budget 
cash? Zal aan de persoon met een persoonsvolgende convenant de keuze gelaten 
worden tussen een trekkingsrecht of cash? Vanaf welke datum kan iemand met een 
persoonsvolgende convenant dit besteden als een cash budget? Hoe zullen mensen 
geïnformeerd worden? 

4. Wat gebeurt met de persoonsvolgende convenant van meerderjarigen die nog niet 
besteed zijn bij gebrek aan een voorziening op 1 januari 2017? Zal deze 
persoonsvolgende convenant worden omgezet in een persoonsvolgend budget? Zo 
ja, zal de persoonsvolgende convenant worden omgezet in een persoonsvolgend 
budget met trekkingsrecht of in een persoonsvolgend budget cash? Zal aan de 
persoon met een persoonsvolgende convenant de keuze gelaten worden tussen een 
trekkingsrecht of cash? Vanaf welke datum kan iemand met een niet-geactiveerde 
persoonsvolgende convenant dit besteden als een cash budget? Hoe zullen mensen 
geïnformeerd worden? 

5. Wat gebeurt met de geactiveerde persoonsvolgende convenanten van minderjarigen 
van zodra ook minderjarigen een beroep kunnen doen op een persoonsvolgende 
financiering? Zal voor hen de persoonsvolgende convenant worden omgezet in een 
persoonsvolgend budget? Zo ja, zal de persoonsvolgende convenant worden omgezet 
in een persoonsvolgend budget met trekkingsrecht of in een persoonsvolgend budget 
cash? Zal aan de persoon met een persoonsvolgende convenant de keuze gelaten 



worden tussen een trekkingsrecht of cash? Vanaf welke datum kan iemand met een 
persoonsvolgende convenant dit besteden als een cash budget? Hoe zullen mensen 
geïnformeerd worden?

6. Wat gebeurt met de niet-geactiveerde persoonsvolgende convenanten van 
minderjarigen van zodra ook minderjarigen een beroep kunnen doen op een 
persoonsvolgende financiering? Zal voor hen de persoonsvolgende convenant worden 
omgezet in een persoonsvolgend budget? Zo ja, zal de persoonsvolgende convenant 
worden omgezet in een persoonsvolgend budget met trekkingsrecht of in een 
persoonsvolgend budget cash? Zal aan de persoon met een persoonsvolgende 
convenant de keuze gelaten worden tussen een trekkingsrecht of cash? Vanaf welke 
datum kan iemand met een persoonsvolgende convenant dit besteden als een cash 
budget? Hoe zullen mensen geïnformeerd worden?
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1. Op dit ogenblik zijn er 856 meerderjarige personen met een geactiveerd 
persoonsvolgende convenant bij het VAPH gekend. Voor gegevens over het aantal 
minderjarigen met een persoonsvolgende convenant verwijzen wij naar het 
zorgregierapport minderjarigen 2015. Hierin kan u lezen dat er in 2015 57 
persoonsvolgende convenanten actief waren. 

2. Er zijn momenteel 11 meerderjarigen met een PVC, die nog geen oplossing bij een 
voorziening gevonden hebben. Voor 4 van deze 11 mensen ziet het er naar uit dat ze 
zeer binnenkort een oplossing zullen vinden. 

Het VAPH houdt geen overzicht bij over de wachttijden per convenant voor 
meerderjarigen. Gemiddeld gezien wordt er binnen de 3 maanden na de toekenning 
van een persoonsvolgend convenant een oplossing gevonden.

Van de 57  persoonsvolgende convenanten voor minderjarigen die in 2015 liepen, 
zijn er in totaal 6 niet opgestart op 31/12/2015. Over de gemiddelde wachttijd voor 
de opstart van een PVC minderjarigen beschikt het agentschap voor jongerenwelzijn 
momenteel nog niet over deze gegevens.

3. Zoals bepaald in het besluit van de Vlaamse regering van 10 juni 2016 worden deze 
middelen meegenomen in de verdeling van de middelen in het kader van de transitie 
van de huidige gebruikers van voorzieningen naar de persoonsvolgende financiering, 
en zullen deze personen op basis van deze verdelingsoefening dus ook vanaf 1 
januari 2017 een persoonsvolgend budget toegekend krijgen. Zoals binnen elk 
persoonsvolgend budget zullen zij vervolgens de keuze kunnen maken tussen cash 
en voucher. Zij kunnen dit doen na het respecteren van een eventueel opzegperiode 
die vervat zit in de huidige overeenkomst met de voorziening. Alle personen die 
gevat zijn door deze transitie, zullen van het VAPH een persoonlijk schrijven 
ontvangen met de toekenning van hun budgetcategorie, en vergezeld van de nodige 
toelichtingen rond de bestedingsmogelijkheden van het budget, en een toelichting 
rond de rol van de bijstandsorganisaties.

4. Deze groep vergt inderdaad bijzondere aandacht. Er zal een oplossing uitgewerkt 
worden waardoor zij hun rechten niet verliezen, ook al is er nog geen voorziening 
gevonden op 1 januari 2017. Voor het overige gelden dezelfde regels als voor de 
andere personen binnen persoonsvolgende convenant (zie vraag 3). 

5. De operationalisering van de persoonsvolgende financiering voor minderjarigen dient 
nog uitgewerkt in besluiten van de Vlaamse regering. Dus hierover kan nog geen 
sluitend antwoord gegeven worden. Maar het moet toch de betrachting zijn om, daar 
waar een continuering van zorg binnen de volwassenenzorg aangewezen is, 
maximaal dezelfde methodieken op te zetten als bij de meerderjarigen. Deze 
problematiek dient echter nog verder geanalyseerd. 

6. De operationalisering van de persoonsvolgende financiering minderjarigen is 
onvoldoende vergevorderd om hierop al een antwoord te geven. 


